
BILJEŠKA – sa sastanka u Ministarstvu zdravlja s predstavnicama Društva multiple skleroze 

Zagrebačke županije 

 

Zagreb, 18. srpnja 2012. godine 

 

BILJEŠKA: 

Dr. Valerija Stamenić primila je u ime ministra zdravlja predstavnice Društva multiple skleroze 

Zagrebačke županije. Na sastanku su bile nazočne predsjednica Društva Branka Lukić, Zrinka Šolić, 

Tatjana Jukić i dr. Vesna Šolić Stipaniček iz Društva, te Sonja Babić iz Koalicije udruga u zdravstvu 

(KUZ). 

Na sastanku je sudjelovala Dijana Cimera, dr.med., rukovoditeljica Službe za ugovaranje zdravstvene 

zaštite iz HZZO-a. 

Glavne teme sastanka: osobni asistenti, lijekovi za oboljele od MS, rehabilitacija u toplicama, problem 

s neurolozima, pomagala i drugo. 

PITANJA ZA HZZO: 

1. Primjena interferona – u svijetu se interferon primjenjuje odmah, dok je kod nas primjena tek 

nakon godinu dana bolesti i najmanje dva liječena relapsa. Traže da se interferon i kod nas 

primjenjuje odmah nakon postavljanja dijagnoze kako bi se usporilo rapidno napredovanje 

bolesti. 

Dr. Cimera uputila ih je da putem stručnih društava i Referentnog centra za demijelinizacijske 

bolesti dostave prijedlog za izmjenu smjernice na Povjerenstvo za lijekove HZZO-a. 

2. Rehabilitacija u toplicama -  postoji problem kod odobravanja održavajuće bolničke 

medicinske rehabilitacije u slučaju kada se oboljela osoba pojavi kod ovlaštenog doktora kada 

se osjeća dobro (kada je u remisiji) tada joj se rehabilitacija ne odobrava. Također, kada im se 

odobri rehabilitacija obično je to dva tjedna, a ne 21 dan. Čekanje na rehabilitaciju u 

specijalnim bolnicama je također problem budući da se čeka i po godinu dana, te se događa 

da je rehabilitacija odobrena npr. u trećem mjesecu, a obavljena tek iduće godine, tako da ne 

postoji mogućnost da ostvare pravo na rehabilitaciju svake godine. Veliki problem je i 

konstantno smanjivanje trajanja pojedinih terapija, npr. masaža je nekad trajala 30 minuta, a 

sada traje 10 minuta. 

3. Pomagala – traže odobravanje dekubitalnog madraca prije, a ne tek onda kada je oboljeli 

nepokretan i u krevetu. Smatraju da bi se time spriječila pojava dekubitusa i da je to puno 

jeftinije nego kasnije dekubituse liječiti.  

- traže da se u Popis ortopedskih i drugih pomagala uvrste manji ulošci za inkontinenciju 

koji su potrebni osobama s laganom inkontinencijom. 



Dr. Cimera uputila ih je da prijedlog Povjerenstvu za ortopedska pomagala HZZO-a treba 

dostaviti putem stručnih društava i Referentnog centra. 

Gđa. Babić iz KUZ-a pozvala ih je da se jave KUZ-u jer je trenutno u izradi zajednički projekt 

više udruga za izmjenu Pravilnika o ortopedskim i drugim pomagalima prvenstveno u dijelu 

pomagala za inkontinenciju. 

4. Nedostatak terapeuta u DZ Jastrebarsko – istaknuli su da su se u više navrata obraćali u DZ 

Jastrebarsko u svezi s tim problemom, a odgovor nikada nisu dobili. 

Dr. Cimera im je pojasnila postupak ugovaranja fizikalnih terapeuta, te da će im pisano 

odgovoriti za konkretni slučaj u DZ Jastrebarsko. 

 

Ostali problemi: Postoji problem s neurolozima koji zahtijevaju od oboljelih da potpišu pristanak za 

sudjelovanje u kliničkim ispitivanjima lijekova, a ako oboljeli odbije tada ih ne žele liječiti (primjer u 

bolnici „Sv. Duh“). U zdravstvenim ustanovama ne postoji potpora socijalnih radnika i psihologa. 

Ultrazvuk po SELCERU postoji jedino u DZ u Runjaninovoj, te se zato na terapiju dugo čeka. Također, 

uređaj (stimulator) za inkontinenciju postoji samo na Rebru, te je i tu dugo čekanje neizbježno. Čeka 

se dugo i na kortikostereoidnu terapiju.  

Društvo posjeduje ultrazvuk po SELCERU dobiven iz donacije koji tri godine nije u uporabi jer nemaju 

osobu koja bi na njemu radila. 

Iz Ministarstva ih upozoravaju da se ultrazvuk ne može provoditi u Društvu, već samo u zdravstvenoj 

ustanovi, te ih upućuju da uređaj ponude kao donaciju jednoj od zdravstvenih ustanova. 

Veliki problem su im sredstva iz proračuna za osobne asistente. Krajem svibnja su tek dobili sredstva 

za plaće 11 asistenata koje su im isplatili retrogradno, te mole da se idućih godina natječaj raspiše 

ranije kako ljudi ne bi bili prisiljeni raditi bez plaće. 

Ministarstvo ih upućuje da bi se u svezi s projektom osobnih asistenata morali obratiti u Ministarstvo 

socijalne politike i mladih budući da je isto u njihovoj ingerenciji.   


